



NSW ဝဲကျိးဘၢ်နး တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့

တၢ်န့ၢ်လီၤဆူ Year 7 လၢ အဲၣ်အဲးဒဘျုး ပဒိၣ်ကိၣ်အပူၤ

ပထံထီၣ်လၢအ့ထၢ်နးလီၤ ဒ်သိးကစးထီၣ် တၢ်ဆုၢ်နီၤန့ၢ်လီၤ Year 6 တုၤ Year 7 အဂီၢ်.

န့ၢ်အလီၤကဝီၤကိၣ်

အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ် NSW ပဒိၣ်အကိၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်လီၤအနီၣ်ဂီၢ်နီၣ်ဒွဲး လၢအမၤနီၣ်ဃာ် လီၤကဝီၤတဖၣ် လၢတၢ်န့ၢ်အယီၤ ဖိသၣ်သးန့ၢ်အိၣ်လၢကဘၢ်ထီၣ်ကိၣ်လၢ ကြးဝဲဘၢ်ဝဲဒီး တၢ်ဃုထၢလၢကထီၣ်ပဲ ပဒိၣ်အကိၣ် - လၢအလီၤကဝီၤပူၤကိၣ်လီၤ.

န့ၢ်အတၢ်အိၣ်ဝဲဆိးဝဲထီၣ် အိၣ်ဆိးလီၤကျိၤ ကဆၢတံာ်ဝဲကိၣ်မတၢ်န့ၢ် မ့ၢ်န့ၢ်အလီၤကဝီၤကိၣ် လဲၣ်န့ၢ်လီၤ. The School Finder (တၢ်ဃုထီၣ်န့ၢ်ကိၣ်) တၢ်ဂ့ၢ်ဖဲ education.nsw.gov.au/school-finder မၤစၢၤန့ၢ်သ့လၢ ကဟံၤဖျါထီၣ် န့ၢ်လီၤကဝီၤကိၣ်အိၣ်တၢ်လီၤန့ၢ်လီၤ.

အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ် မိၢ်ပတၢ်ဖျါဒီး ပုၤအဲးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်လၢ NSW ဃုထၢအဝဲသ့ၣ်အလီၤ ကဝီၤကိၣ်လၢ ကမၤန့ၢ်ဝဲ တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့ လၢအဂ့ၢ်ဒိၣ်မး လၢအဝဲသ့ၣ် အဖိအဂီၢ်လီၤ. ဝဲကျိးအ့ထၢ်နးတၢ်ဆဲးလီၤမဲၤ အကျိးအကျဲအဲၤ ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ တၢ်နီၤယီၤဆူ တီၤထီၣ်န့ၢ်လီၤ.

လီၤကဝီၤကိၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်တၢ်လၢအလီၤအိၣ် လၢကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၢ်အဖိခိၣ် အတီၤပတီၢ်တဖၣ်, ပုၤဃုာ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် လၢကတၢ်တၢ်ဒီးတၢ်လၢအမၤအီၤသ့ လၢအပတီၢ်ထီၣ်ဒီး ကိၣ်ဖိလၢအိၣ်ဒီးအတၢ်လၢန့ၢ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်လၢကိၣ်ဖိတဖၣ် ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤလိတၢ်လၢ တၢ်ဂၤအမဲာ်ညါဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢအလိၣ်တဖၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအါမး လၢအဘၢ်နးဒီး တီၤဒါးချၢတၢ်မၤလိ အတၢ်ဟူး အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲအံၤအိၣ်ဒီး ဒီလၢကိၣ်လၢအိၣ်ဒီး ကိၣ်ကရၢၢ်အါဖျါၣ် လၢအပုၤဃုာ်ဒီး ကိၣ် မ့တမ့ၢ် ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်အါဖျါၣ် လၢကိၣ် မ့တမ့ၢ် ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ် တဖျါၣ်စ့ၢ်စ့ၢ် ဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လီၤလီၤဆီဆီ လၢတၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့အသန့ၢ်လီၤဆီလိာ်သးတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. အဒိ, အဝဲန့ၢ်အိၣ်ဒီး ကိၣ်ဖိသးစၢ်ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်တဖၣ် (Years 7-9 မ့တမ့ၢ် 7-10), ကိၣ်ဖိနီၣ်ဒိၣ်ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်တဖၣ် (Years 10-12 မ့တမ့ၢ် 11-12), လၢအ ဘၢ်နးဒီးတၢ်မၤလိလိာ်ဒိၣ်လိာ်ထီၣ် လၢတၢ်ဃုထၢအီၤသ့ ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်တဖၣ်, တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့-မၤသကိးဃုာ်တၢ် ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်တဖၣ် ဒီးထဲလၢပိာ်ခွဲဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ပိာ်မုၢ်ဖိတဖၣ် ဖျါဝဲမိၤကရၢၢ်တဖၣ် န့ၢ်လီၤ.

အဝဲန့ၢ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး လီၤခၢၣ်သးကိၣ်တဖၣ် လၢအဟ့ၣ်ဝဲ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဆူ ခိၣ်ဒုသဝီအါမး ဒီး ပုၤတဝၢလၢအအိၣ်လီၤဖျါၣ်တဖၣ် ဒ်သိး ကဒုးကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့ အဝဲသ့ၣ်အဖိ စးထီၣ်လၢ Kindergarten တုၤဆူ Year 12 ဖဲကိၣ်တဖျါၣ်ဃီအပူၤန့ၢ်လီၤ. လီၤခၢၣ်သးကိၣ်အါမး စုးကါဝဲ ဖဲး ဖီကဟ့ၣ်ပိညါ တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့ လၢကဘျးစဲန့ၢ်ဝဲ သရၣ်တဖၣ်ဒီးကိၣ်ဖိတဖၣ် လၢကိၣ်လၢအလီၤဆီတဖၣ် ဒ်သိးတၢ်ကသိၣ်လိ လိာ်အါဘျုးကသ့အဂီၢ်လီၤ. လီၤခၢၣ်သးကိၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲ တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအါမး လၢအဘၢ်နးဒီး တီၤဒါးချၢတၢ်မၤလိ အတၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

နပတံထီၣ်အီၤလၢအ့ထၢ်နးလီၤ မ့ၢ်တဘၢ် မ့တမ့ၢ် နမ့ၢ်တဘၢ်သးပတံထီၣ်အီၤဘၢ်န့ၢ်, ဝံသးစုၤမၤပုၤ လိာ်တက့ၢ်ဒိ စးထီၣ်လၢ ကဘျးပၤ 5 လၢအအိၣ်လၢလိာ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂံၢ်ဆဲးဆဲးဖိ တဘၢ်အံၤအပူၤတက့ၢ်. ဆုၢ်ကၤလိာ်အဒိလၢတၢ်မၤလၢပုၤအီၤ ဆူန့ၢ်ဖိတီၤဖျါကိၣ်တက့ၢ်.

ဆူညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၢ် ဒီးန့ၢ်အီၤသ့ဖဲ education.nsw.gov.au/public-schools/going-to-a-public-school/enrolment/high-school-enrolment

ကိုအဂၤအတ်ယုထၢတဖၣ်

ဘၣ်တဘၣ် နကအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတဖၣ်လၢ ဘၣ်မနုၤအယိနသးအိၣ်လၢ နဖိကထီၣ်ကိုလၢ အတမ့ၢ်နလီၤကဝီၤကိုဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



လၢအတမ့ၢ်နလီၤကဝီၤကို (မ့တမ့ၢ် လီၤကဝီၤချၢ) ကိုတဖၣ်

ကိုတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ဟံပနီၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤ တၢ်ကျဲလၢ တၢ်ကဟံးန့ၣ်ကိုဖိအဂီၢ်အံၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါ လၢကတူၢ် လီၤကဝီၤထဲလဲၣ် - ကိုဖိနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒွဲး လၢဆဲးလီၤ အမံၤကသ့ ဒီးသန့အသးလၢ ကိုအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် လၢအိၣ်ထီၣ်ဘိအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးလီၤ မံၤအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါအံၤ တဘၣ်ပဝဲသ့ၣ်လၢ ကိုကတူၢ်လီၤဝဲ မ့တမ့ၢ် တတူၢ်လီၤဝဲ ကိုဖိလၢ တမ့ၢ်ပုၤလီၤကဝီၤဖိ အတၢ်ဆဲးလီၤမံၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါအ ပူၤန့ၣ်, ကိုတနီၤ ဟံပနီၣ်ဝဲ လီၤကဝီၤတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်လီၤအချၢၣ်အစ့ၣ်အပတီၢ် ဒ်သးကဟံ ယၢ်တၢ်လီၤလၢ လီၤကဝီၤကိုဖိလၢအကဟံထီၣ်ကိုလၢန့ၣ်အဝဲန့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.

မ့တမ့ၢ်လၢ အအိၣ် တၢ်အိၣ်သးလီၤလီၤဆီဆီ တဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်, ကိုတဖၣ်လၢ အတၢ်ဆဲးလီၤ မံၤ အိၣ်အါ မ့တမ့ၢ် ဘူးကတူၢ်ထီၣ်ဘးဒီးတၢ်ဆဲး လီၤမံၤအတၢ်မၤနီၣ်မၤယါအံၤ တတူၢ်လီၤဝဲ လၢ ကဆဲးလီၤန့ၣ် ကိုဖိလၢတမ့ၢ်ပုၤလီၤကဝီၤ ဖိတဖၣ်အမံၤဘၣ်.

ဘၣ်ဆၣ်သန့က့, ကိုတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်လီၤစ့ၢ်န့ၣ် တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်လီၤအချၢၣ် အစ့ၣ်အပတီၢ်အံၤ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် ကတူၢ်လီၤဝဲ ကိုဖိလၢတမ့ၢ်ပုၤလီၤကဝီၤဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဒီး တၢ်ယုထီၣ်ဆဲးလီၤ မံၤလၢ ကိုဖိလၢတမ့ၢ်ပုၤလီၤကဝီၤဖိတဖၣ်အ ဂီၢ်အံၤ မ့ၢ်အါန့ၣ်ဒီး တၢ်လီၤအချၢၣ်အစ့ၣ်လၢအ အိၣ်လီၤဟံန့ၣ်, ကိုတဖၣ်ကဘၣ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ် လီၤကဝီၤချၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤနီၣ်ထီၣ် ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ယုထၢပုၤကူၣ်ဘၣ်ဖးသ့တဖၣ် လၢကကွၢ် ထံဆိကမိၣ် တၢ်ပတံထီၣ်လၢတမ့ၢ်ပုၤလီၤကဝီၤဖိတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကိုတဖၣ်လၢ အလီၤဆီ

ကိုလီၤဆီတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤဝဲ တီထီၣ်ကိုတၢ်ကူဘ်ကူသ့ လၢအပညိၣ်ဟံ တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်သးစဲ လီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိုလီၤဆီတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်တ့ၢ်လံအံၤ လၢ တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသီ, တၢ်ဒုးန့ၣ်ဖျါ ဒီးမဲၣ်ချဲတၢ်ထီၣ် ဒွဲးလၢပီညါတဖၣ်, ကျိတဖၣ်, ဒီးစဲးဖိကဟံပီညါ (ပုၣ်ယုဒီး စဲးဖိကဟံ အတၢ်သ့ၣ်ညါပီညါလၢအ ဘၣ်ပးဒီးပိၣ်လဲၣ်ဒီး စဲးဖိကဟံအတၢ် သ့ၣ်ညါပီညါလၢအဘၣ် ယးဒီးဒုသဝီ), တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျါ ဒီးတၢ်လီၤကွဲန့ၣ်လီၤ.

ဖဲကိုလီၤဆီတနီၤအံၤန့ၣ် တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအနီၣ်ထီၣ် အံၤပုၣ်ယုဒီး တၢ်ဒုးန့ၣ်ဖျါတၢ်ဒိတၢ်တံ တၢ်ဒုးန့ၣ်လီၤဒီးယုထၢသးသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ အတီၤတဖၣ်

တီထီၣ်ကိုတနီၤအိၣ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤအတီၤတဖၣ် ဒ်သးကမၤလၢပုၤ တၢ်မၤလိအဂၤတဖၣ် ဒီးဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ တၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်လၢကိုဖိအိၣ်ဒီးက့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. နဖိအတီၤဖျၢၣ်ကို ကိုခိၣ်ကမၤစၢၤန့ၣ် လၢန့ၣ်ယုထီၣ်န့ၣ်ကိုအကြၢၤလၢနဖိအဂီၢ်, ကဟံသ့ၣ်ဟံသး နတၢ်ယုထၢ, နဖိတၢ်မၤလိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဆူညါ လီၤလီၤဆီဆီ ဒီးအဘူးလိၣ်သးဒီး တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ လီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်ဘၣ်ပး တၢ်ဟံလီၤဟံကျဲ ဖဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအတီၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ပာဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲအံၤ ဒီဖျါ တၢ်ဟံလီၤဟံကျဲအကျိအကျဲန့ၣ်လီၤ.

ကိုတဖၣ်လၢ အဘၣ်ပးဒီး တၢ်မၤလိလံာ်ဒိၣ်လံာ်ထီၣ်လၢ တၢ်ယုထၢလီၤဆီ

တၢ်ပတံထီၣ်တၢ်အကျဲအကျိလၢ တၢ်ကန့ၣ်လီၤ အလၢအပုၤ မ့တမ့ၢ် န့ၣ်လီၤတနီၤ လၢအဘၣ်ပးဒီးတၢ်မၤလိ လံာ်ဒိၣ်လံာ်ထီၣ် တၢ်ယုထၢလီၤဆီကိုအံၤ စးထီၣ်လၢ ဖဲကိုဖိအံၤ အိၣ်ဖဲ Year 5 ဒီးယံာ်န့ၣ် ညီန့ၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်အကျိအကျဲတဖၣ်လီၤ.

လံာ်ပတံထီၣ်လံာ်တက့ၢ်ဒီးအံၤ နဒီးန့ၣ်အီၤသ့ထဲလၢ အ့ထၢန့ၣ်ဒီးအဖိခိၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤဟံသ့ၣ်ဟံသးလၢ လံာ်ပတံထီၣ်လၢအစဲးခံတဖၣ် တၢ်တတူၢ်လီၤအီၤဘၣ်.

စရိလၢအဘၣ်ပးဒီး ကိုလၢတၢ်မၤလိလံာ်ဒိၣ်လံာ်ထီၣ် လၢ တၢ်ယုထၢအီၤတဖၣ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ် လၢတၢ် ကဆဲးလီၤမံၤ အကျိအကျဲတဖၣ်အံၤ နဒီးန့ၣ်အီၤသ့ထဲ - <https://education.nsw.gov.au/public-schools/selective-high-schools-and-opportunity-classes>

တၢ်မၤအါထီၣ် အဲကလံးကျိၣ် အဝဲလီၤတဖၣ်

စူးကါ တၢ်ယုန့ၣ်ကို အကျိအကျဲဖဲ - <https://education.nsw.gov.au/school-finder> ဒ်သးကဟံလီၤဟံကျဲ တီထီၣ်ကို အဟ့ၣ်လီၤ တၢ်မၤအါထီၣ်အဲ ကလံးကျိၣ် အတၢ်မၤစၢၤအိၣ် အလီၤတက့ၢ်.

ဟံဖျါထီၣ်န့ၣ်ဟံ အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ မ့တမ့ၢ် လံာ်တးကဝီၤနီၣ်ဂံၢ် လၢတၢ်ကယုန့ၣ် နလီၤကဝီၤအ ကိုလၢဟီၣ်ခိၣ်ဂီၢ် ဒီးယုထၢ Intensive English Centre နီၣ်ဆိၣ်ဖိ ဖဲ "Nearby schools" တက့ၢ်.

ဆူညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအဂီၢ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျိး နလီၤကဝီၤတီၤဖျၢၣ်ကိုအကူၣ်ခိၣ် မ့တမ့ၢ် တီထီၣ်ကို လၢန့ၣ်ယုထီၣ်အီၤတက့ၢ်. နမ့ၢ်လီၤဘၣ်ပုၤကတီၤကျိးထံတၢ် လၢကမၤစၢၤန့ၣ် လၢန့ၣ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးအဂီၢ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤကိး လီၤတဲစိပုၤကတီၤကျိးထံတၢ် အတၢ်မၤစၢၤဖဲ 131 450 ဒီးယုပုၤကတီၤကျိးထံ တၢ်လၢအတဲန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်မၤစၢၤအံၤ နတဘၣ်ဟ့ၣ် အပူၤဘၣ်.

တၢ်မၤပဲၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဘဉ်း တၢ်သးစဲ

နဒုးနဲၣ်ဖျါ ကျိးစဲလဲၣ်တဖျါ လၢနအဲၣ်ဒီးလၢနဖိကထီၣ်အီၤ ဒီဖျါနမၤပဲၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဘဉ်း တၢ်သးစဲ လံာ်တကျိးဒီး လၢနလီၤကဝီၤကိၤအဂီၢ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် လီၤကဝီၤချၢကိၤတဖျါ အအါကတၢ် 3 ဖျါသ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤအိၣ် သၢ်ပတီၢ်လၢ နကဆဲးလီၤနဖိအမံၤဖဲ Year 7 န့ၣ်လီၤ -

အပတီၢ် 1 - မၤပဲၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဘဉ်း တၢ်သးစဲ ကယုထီၣ် တၢ်ဟံၣ်လီၤဟံၣ်ကျိး ဖဲပဒိၣ်ကိၤ(တဖျါ) လၢနယုထၢအီၤတက့ၢ်.

လံာ်တကျိးဒီးအံၤ တၢ်ကဘဉ်မၤပဲၤအီၤလၢအဲၣ်ကလံးကျိၣ် ဒီဖျါ ကျိးစဲလဲၣ် မိၢ်ပၢ်ဒီး ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖျါ လၢအယုထီၣ် တၢ်ဟံၣ်လီၤဟံၣ်ကျိး ဖဲ Year 7 ဝဲ NSW ပဒိၣ်ကိၤ လၢဆူညါတနံၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ကျိးစဲလဲၣ်အဆဲးလီၤဟံၣ်မံၤ ဖဲ NSW ပဒိၣ်တီၤ ဖျါကျိးစဲအံၤတဖျါအဂီၢ်, နမၤပဲၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဘဉ်း တၢ်သးစဲ လၢအထီၣ်နဲးလီၤ မ့တမ့ၢ် လံာ်တကျိးဒီးလၢတၢ်ဘျးစဲထၢန့ၣ် ယုာ်အလီၤ ဒီးဆုၤကၤအီၤဆူ နဖိတီၤဖျါကျိးစဲလဲၣ်. လၢကျိးစဲအတၢ်ဆဲးလီၤဟံၣ်မံၤ ဖဲ NSW ပဒိၣ်တီၤဖျါကျိးစဲ အံၤတဖျါအဂီၢ်, နမၤပဲၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဘဉ်း တၢ်သးစဲ လၢအထီၣ်နဲးလီၤ မ့တမ့ၢ် ဆုၤကၤလံာ် အဒိအံၤဆူ NSW ပဒိၣ်တီၤထီၣ်ကိၤ လၢနကဘဉ်သးဆဲးလီၤန့ၣ်ဖဲမံၤ သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါဘဉ်း တၢ်သးစဲလဲၣ်အံၤ ကဘဉ်တၢ်ဆုၤကၤဒါကျၢဖဲ မ့တမ့ၢ် တချးလၢအဆၢကတီၢ်လၢန့ၣ်လီၤ.

အပတီၢ် 2 - မၤပဲၤ လံာ်ပတီၢ်လၢ တၢ်ကဆဲး လီၤမံၤအဂီၢ်

နဖိမ့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်လီၤလၢကျိးစဲတဘျီလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်ကယုလၢ နကမၤပဲၤ လံာ်ပတီၢ်လၢကဆဲး လီၤမံၤဖဲ NSW ပဒိၣ်ကိၤ န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤတၢ်ကဆုၤလီၤဆူနအိၣ် ဖဲတၢ်သိၣ်လိအဝီ 2 မ့တမ့ၢ် တၢ်သိၣ်လိအဝီ 3 န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ပတီၢ်အံၤ တၢ်မၤပဲၤအီၤလၢအထီၣ်နဲးလီၤသ့ မ့တမ့ၢ် ဒီဖျါတၢ်ကွဲးပဲၤလံာ်တကျိးဒီး လၢတၢ်ကဆုၤန့ၣ်ဖဲ ဖဲတၢ်သိၣ်လိအဝီ 2 မ့တမ့ၢ် တၢ်သိၣ်လိအဝီ 3 န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤမၤပဲၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိး လီၤတၢ်လီၤဆဲးလဲၣ် လံာ်တကျိးဒီးအံၤပူၤ ဒီးဆုၤကၤဒါကျၢ အီၤတသ့ဖဲအသ့လၢအချတက့ၢ်.

တၢ်ဆၢတၢ်လီၤခဲကတၢ် လၢတၢ်ကဆဲးလီၤမံၤ အဂီၢ်အံၤ တၢ်ကမၤအီၤ ဖဲတၢ်ကွၢ်ထွဲဆိကမိၢ် အီၤပံၤ ဒီးတၢ်ကတူၢ်လီၤန လံာ်ပတီၢ် လၢကဆဲးလီၤမံၤဒီဖျါ ကျိးစဲလဲၣ်. ကျိးစဲကဆဲးကျိးန့ၣ် လၢဆူညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအဂီၢ်လီၤ.

နကဒီးန့ၣ် အံၤမ့(လ)တဘျီ မ့တမ့ၢ် လံာ်ပတီၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျိးလၢ ပုၤကတူၢ်လီၤနဖိ မ့တမ့ၢ် တတူၢ်လီၤအီၤ လၢတၢ်ကဆဲးလီၤမံၤအဂီၢ်လီၤ.

အပတီၢ် 3 - လၢကသ့ၣ်ညါ နကိၤအသီ

ဖဲနဒီးန့ၣ် တၢ်ဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျိး နဖိအတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအခါန့ၣ်, အဝဲအံၤ မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ နကယုသ့ၣ်ညါဘဉ်းကိၤအသီ လၢကဆိၣ်ထွဲမၤစၢ်နဖိအတၢ်လဲၤထီၣ် Year 7 န့ၣ်လီၤ.

ကျိးစဲလဲၣ်အဆဲးလီၤအတၢ်ဟုးတၢ်ဂဲၤတဖျါ ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအ မ့ၢ်န့ၣ် လၢကျိးစဲလဲၣ်ကစးထီၣ် Year 7 လၢနနံၣ်အကဟဲ အဂီၢ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖျါဒီး ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖျါ ညိန့ၣ်တၢ်ကွၢ်အီၤဆူ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိတၢ်ဂ့ၢ်အမ့ၢ်န့ၣ်, ဒ်ညိန့ၣ်ဘဉ်တၢ်မၤအီၤ ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘဉ်အလၢာ်/လၢဒိၣ်စဲဘဉ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤကမၤစၢ်နဖိလၢ ကထံၣ် န့ၣ်ဘဉ်း လံာ်တၢ်မၤလိတဖျါ ဒီးလံာ်အကလုာ်တဖျါ ဖဲတီၤထီၣ်အပူၤ, ကျိးစဲလဲၣ်တဖျါ, တၢ်မၤလိတဖျါ ဒီးကျိးစဲလဲၣ်ကျိးစဲလဲၣ်တဖျါ, ဒီးဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ခွဲးတၢ်ဟံၣ် လၢကထံၣ်လံာ် သးဒီး ကျိးစဲ အဂၤလၢကထီၣ်သကိးကျိးစဲလဲၣ်လီၤ.

တၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ် တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအမ့ၢ်န့ၣ် အသီ ဒီဖျါလၢနကိၤအသီ, ယုာ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိးစဲလဲၣ်ဘဉ်း ကျိးစဲလဲၣ်အကၤတဖျါ, တၢ်လဲၤတၢ်ကွၢ်အတၢ်ယုထၢတဖျါ, ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအဂၤလၢအကါဒိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖျါလီၤ.

နမ့ၢ်လိၣ်ဘဉ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးန့ၣ်, ဝံသးစူၤကိးကျိးစဲလဲၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်လိၣ်ဘဉ် ပုၤကတီၤကျိးစဲလဲၣ်အတၢ်မၤစၢ်လၢကမၤစၢ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤကိးလီၤတဲစဲပုၤကတီၤကျိးစဲလဲၣ် တၢ်အတၢ်မၤစၢ်ဖဲ 131 450 ဒီးယုပုၤကတီၤကျိးစဲလဲၣ်တက့ၢ်. ပုၤလၢအစးဆၢလီၤလဲၣ် ကယုန့ၣ်ပုၤကတီၤကျိးစဲလဲၣ်လၢလီၤကျိး လၢကမၤစၢ်န့ၣ် ဖဲနတဲတၢ်အခါလီၤ. တၢ်မၤစၢ်အံၤ နတဘျီဟ့ၣ် အပူၤဘဉ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးလၢကမၤစၢ်န့ၣ်လၢနကိၤအသီ လၢကဟ့ၣ်လီၤနဖိ ယုာ်ဒီး တၢ်မၤလိန့ၣ်တၢ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢ်

အဝဲအံၤမ့ၢ် တၢ်အကါဒိၣ် လၢနမၤန့ၣ်န့ၣ်အ သီယုာ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးဘဉ်း နဖိအမၤ လိန့ၣ်တၢ်ဒီး တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢ်အတၢ်လိၣ်ဘဉ် တဖျါလီၤ.အဝဲအံၤ အလီၤအိၣ်သ ပုၤကတၢ် လၢနကတၢ်ကိၤဘဉ်းတၢ်လၢနသ့ၣ်ညါလၢ အ တဘျီလီၤဒီးသ့ၣ်ထံတဖျါ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲ ဆူၣ်အိၣ်ချ့အ ဂၤအတၢ်အိၣ်အသး တဖျါလၢအဘဉ်ထွဲဒီးနဖိတက့ၢ်.

အဝဲအံၤတၢ်လၢအဟံၣ်ဘဉ် တဘျီဆၢ တမ့ၢ်တၢ်တြီ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးဘဉ်လၢ ပသ့ၣ် ညါလၢတၢ်ဆါအိၣ်လၢအ ပူၤအဂီၢ်ယုာ်ဒီး တၢ်ဘဉ်ဒိလၢကသံၣ်တဘျီအယိတဖျါ- တၢ်သါအံၤ- ဆိၣ်ဆၢတဖျါ မ့တမ့ၢ်တၢ်ဆါ ထိးပျါတဖျါ.

နဖိနမ့ၢ်သ့ၣ်ညါ လၢတၢ်ဆါမၤန့ၣ်အိၣ်လၢအပူၤဒီး အိၣ် ဒီးတၢ်ဘဉ်ယိာ်ဘဉ်ဘီဘဉ်း တၢ်ဘဉ်ဒိ လၢကသံၣ်တ ဘဉ်အယိ ဝံသးစူၤဟံၣ်ဖျါထီၣ် နဖိအကိၤအသီ ယုာ်ဒီးတၢ်ဆါကတီၢ် အဝဲအံၤ ASCIA Action Plan for Anaphylaxis လၢတၢ်မၤပဲၤအီၤဒီး တၢ်ဆဲးလီၤစုပ နီၣ်လၢနဖိ အကသံၣ်သရၣ်တက့ၢ်.

တဘျီယိာ်ဒီး ASCIA Action Plan for Anaphylaxis ကျိးစဲလဲၣ် ဘဉ်လၢ အဲၣ်ဒရံန့ၣ်လဲ ကသံၣ်ပီၤလၢတၢ်ဆဲးအီၤသ့တဘျီယိ လၢကမၤစၢ်ဂ့ၢ်အုၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်ကိၤဆါ လီၤတၢ်လီၤဆဲးအတၢ်တၢ်ကျိးလီၤ. ဝံသးစူၤဟံၣ်သ့ၣ် ဟံၣ်သးလၢ မ့ၢ်န့ၣ်လၢတၢ် အကတီၢ်လၢာ် ကွၢ်လၢ အဲၣ်ဒရံ န့ၣ်လဲ ကသံၣ် ပီၤလၢတၢ်ဆဲးအီၤသ့တဘျီယိ မၤန့ၣ်အီၤ ဆူၣ်ကိၤဒီး မၤန့ၣ်တၢ် လၢ တၢ်ကမၤပဲၤတၢ်လၢအလီၤ တၢ် အစိးအလီ တၢ်ဆိၣ်ကတီၢ်ဆူညါအဂီၢ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးလၢကမၤစၢ်န့ၣ် လၢကမၤလၢပဲၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်သးစၢ်ဆါအဂီၢ်

တၢ်နီၤဖး A

ဝံသးစူၤမၤပဲၤ နဖိအကစၢ်အဂ့ၢ်အကျိး လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖျါ ဒီးဆဲးလီၤမံၤ ဖဲတၢ်နီၤဖး A တက့ၢ်.

တၢ်နီၤဖး B

တၢ်နီၤဖး B ဟံၣ်ဖျါဝဲ နအိၣ်တၢ်လီၤ လီၤကဝီၤကိၤအမံၤ, ဒီးသန့ၤအသးလၢ နဖိအိၣ်ဟံၣ် အိၣ်ဆိးလီၤကျိးစဲလဲၣ်လီၤ. နဖိအံၤကြးဝဲဘဉ်ဝဲတၢ်လီၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အ လီၤကဝီၤကိၤလီၤ.

နမ့ၢ်ယုန့ၣ်တၢ်လီၤထဲလၢ ဖဲနလီၤကဝီၤကိၤအဂီၢ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤဆဲးလီၤမံၤ ဖဲတၢ်နီၤဖး B, ဒီးဆုၤကၤဒါကျၢလံာ်တကျိးဒီး တချး ဆါကတီၢ်တုၤတက့ၢ်. နမၤပဲၤ လံာ်တ ကျိးဒိလဲန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်ပတီၢ်ထီၣ်တၢ်လဲလၢ တၢ်မၤလိလံာ်ဒိၣ် လံာ်ထီ တၢ်ယုထၢယးကျိးစဲလဲၣ်, ဒီးနအဲၣ်ဒီးလၢနဖိ ကထီၣ် လီၤကဝီၤကိၤ ဖဲနတဒီးန့ၣ်ကိၤအဝဲန့ၣ်အခါန့ၣ်, ဆဲးလီၤစ့ၢ်ကိးမံၤ ဒီးကွဲးလီၤမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီဖဲ တၢ်နီၤဖး B တက့ၢ်.

တဲနီဖး C

နမ့ဃုန့ တဲလီအဂဲတဖန့, ဝဲသးစူ ကွဲးလီကျိသ့ဖျာ် လဲတဲရဲန့လီတဆဲဘဲတဆဲ ဒဲနအဲဒဲဒဲဒဲဖျဲတဲ တဲနီဖး C တက့.

နယုထီဝဲ တဲလီဖဲ -

- ကိုအလီဆီ
- တဲဆီဝဲထွဲမဲၤအတီ (လဲတဲတဲရဲန့လီတဖန့ကူသဲကဲဒဲဒဲဒဲ တီဖျဲက့ ကိုခိဝဲ) ပုၤလဲကဲဆဲထီဝဲ လဲတဲတဲရဲန့လီ တဲဆီဝဲထွဲမဲၤအတီ အကဲလုာ်
- လီကဝီၤချဲ က့.

ဝဲသးစူဟဲသ့ဘဲသးလဲကျိလီဆီတဖန့ ဒဲတဲဟဲလီန့တဲလီ လဲအအိဒဲဒဲဒဲ တဲဟဲလီဟဲကျိပုၤကူဘဲဘဲကူသ့တဖန့ လဲတဲဆဲးလီမဲၤ ဖဲတမ့ၤလီကဝီ ကိုတဖန့အဲ ကအိဒဲဒဲဒဲ တဲဟဲလီဟဲကျိပုၤကူဘဲဘဲကူသ့တဖန့လီ.

နမ့တဲလီတဲလီလဲ မ့နကဘဲမဲၤပဲလဲတဲကွီ ဒဲဆူညါတခဲလဲလဲအခဲန့, ဝဲ သးစူဆဲး ကျိဒဲဒဲဒဲလီလီ လဲနသးဖဲအဲတဲ က့.

အဲဝဲအဲဒဲဒဲဒဲ ဆူညါအပတီ ဖဲနမ့ဃုထီဝဲတဲဟဲလီဟဲကျိဖဲ လီကဝီၤချဲကိုအခဲန့လီ.

ကိုတဖန့အိဒဲဒဲဒဲ တဲဟဲလီဟဲကျိန့ထီဝဲ လဲလီကဝီၤချဲတဲဆဲးလီမဲၤတဖန့အဲ ဖဲတဲလီဟဲကျိပုၤကူဘဲဘဲကူသ့ လီကဝီၤချဲတဲဆဲးလီမဲၤန့ အဲဒဲဒဲဒဲ တဲလီအဘျဲအစဲၣ် လဲ တဲဆဲးလီမဲၤအအိဒဲဒဲဒဲလီဟဲအခဲန့လီ.

နမ့ဃုက့တဲလီလဲ လီကဝီၤချဲန့, ဝဲသးစူဟဲဖျဲထီဝဲ တဲဂ့တဲကျိတဖန့ လဲအဘဲသးဒဲဒဲ တဲန့ တဲကဲဟဲလီန့တဲလီလဲ လီကဝီၤချဲ, အဲဒဲ -

- ဒီပုာ်ဆဲးလီတဲအမဲၤဖဲက့အဲ
- တဲအဘူးကတဲ ဒဲတဲလဲဆူက့
- တဲန့လီဆူထဲပီၤမုာ်-ထဲပီၤခွဲအက့
- တဲအိဒဲဆူအိဒဲချဲ အတဲဂ့တဲကျိတဖန့
- တဲပုၤဖျဲဒဲဒဲတဲဘဲယိဒဲဒဲတဲအဲထွဲက့ ထွဲဘဲသး ဖဲသ့ တဲချဲက့ထီဝဲဒဲဒဲ က့ပုာ်ဝဲ
- တဲသ့ဒဲဒဲ လဲအကဲလုာ်တဖန့ မ့တမ့ၤ တဲဟဲဖျဲ လဲအကဲလုာ်တဖန့ ဖဲက့အဲ
- တဲသးအိဒဲမဲၤတဲ အတဲမဲၤအသးတဖန့
- တဲသ့ထီဝဲအကျဲကပုၤဒဲ တဲကရဲကရဲလဲအဘဲ သးဒဲဒဲက့
- တဲယဲဒဲဒဲဘဲ တဲဆီတဲလဲအသးတဖန့ လဲလီကဝီ တဲန့လီက့ အနီၣ်ဂဲနီၣ်ဒွဲ ပုၤအဲပုၤန့ တဲအန့အဆဲတဖန့.

တဲဆဲးလီမဲၤလဲကျိ အပုၤကူဘဲဘဲကူသ့ တဖန့အဲ ကကွဲဆဲကမိၣ်ထဲဆဲး ထဲဒဲတဲဂ့တဲ ကျိလဲအအိဒဲဒဲဒဲလဲတဲကွီဒဲဒဲဒဲဒဲဒဲဒဲဒဲ အသးလဲအကြဲးဝဲဘဲဝဲ လဲနဟဲဖျဲထီဝဲတဖန့ လီ.

တဲမ့တဲဟ့လီန့ဖဲ တဲလီလဲန့ဃုထီဝဲ 1 တဖျဲန့, တဲကကွဲဆဲကမိၣ်ထဲဆဲးန့န့ဖဲ လဲတဲဟဲလီန့တဲလီ လဲန့ဃုထီဝဲ 2 ဖျဲတဖျဲ, ဝဲအလီခဲန့တဲဟ့ထီဝဲ 3 ဖျဲတဖျဲ ဖဲအကြဲးဝဲဘဲဝဲအခဲလီ.

နမ့တဲဒဲဒဲဒဲဘဲတဲလီလဲန့ဃုထီဝဲအဲတဖန့ အကျဲတဖျဲန့, က့ကဒဲဒဲဒဲညါန့လီ. ဘဲတဘဲ က့ကဟဲဖျဲထီဝဲလဲ တဲဟဲန့ဖဲ တဲအိဒဲဒဲဒဲအတဲကွဲးရဲပုၤ ဒဲတဲကဟ့ လီန့တဲလီ ဖဲတဲလီမ့ၤလီဟဲအခဲန့လီ.

နမ့တဲဘဲတဲဟ့အဲတဲလီလဲ နဟ့ဃုထီဝဲ စရဲတဖျဲဖျဲ လဲန့အဲဒဲဒဲအကျဲန့, နတဲဒဲဒဲဘဲလဲ တဲဟ့န့တဲလီလဲကျိအဂဲလဲ နတဲဃုထီဝဲအလီခဲ တဖန့လဲဘဲ.

တဲလီမ့ၤတဲအိဒဲဒဲ က့တဖျဲဖျဲလဲန့ဃုထီဝဲအဲန့, တဲကဟဲဃုထီဝဲ နမ့တဲလီလဲလဲ လီကဝီကျိ လဲတဲကွဲးလီဖဲ **တဲနီဖး B**, ဘဲသးဒဲဒဲတဲတဲလီ နဟဲပတဲထီဝဲ လဲတဲကဆဲးလီမဲၤန့အဲန့န့လီ.

နမ့တဲဘဲဘဲလဲ တဲတမ့ၤန့တဲတဲလီလဲလဲ မ့တမ့ၤ တဲအစဲအဲ မ့တဘဲလီဘဲဘဲ ဘဲ န့, နဟဲဖျဲတဲဂ့ဒဲ နပတဲသက့ကညးသ့လီ. လဲပတဲသက့ ကညးအဲ တဲကဘဲကွဲးဆု ဆူ တဲထီကျိ အက့ခိဝဲအိဒဲလီ.

တဲနီဖး D

နမ့ပတဲထီဝဲလဲ **တဲမဲလဲလဲဒဲဒဲဒဲလီထီ က့လဲတဲဃုထီဝဲလီဆီအဂီၢ်န့**, ဝဲသးစူ တဲနီန့ဃုထီဝဲလဲန့န့ဖဲ **တဲနီဖး D** လဲလဲအဲဒဲဒဲအဲပုၤ, ဒဲမဲလဲပုၤ **တဲနီဖး B, C** မ့တမ့ၤ **တဲနီဖး E** ဖဲနမ့တဲဒဲဒဲန့ဘဲ တဲဟဲလီဟဲကျိ ဖဲတဲဃုထီဝဲလီဆီကျိအခဲတက့.

တဲနီဖး E

နမ့တဲလီဘဲ တဲလီဖဲပဒိၣ်က့ဘဲန့, ဝဲသးစူမဲၤပုၤ တဲနီဖး E တက့.

တဲမဲပုၤ **တဲနီဖး E** အဲ မဲကတဲကွဲ တဲမဲခဲလဲာ် ဒီဖျိ NSW ပဒိၣ်က့တဖန့ လဲအ ဘဲထွဲဒဲဒဲ တဲဟဲလီဟဲကျိန့ဖဲ ဖဲ Year 7 န့လီ.



NSW စဲကျိုဘုးဘး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့

C – တၢ်ဆိကမိၢ်ထံဆိကမိၢ်ဆးတၢ်အံၤ တၢ်ကဟ့ၣ်ဆူ တၢ်ဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤဖဲ ပဒိၣ်က့ၢ်အဂၤတဖၣ်
C. Consideration to be given to placement at other government schools

နမ့ၢ်အံၣ်ဒီးအါန့ၢ်တက့ၢ်လၢနမိ ကထီၣ် တမ့ၢ်-လီၢ်ကဝီၤ အက့ၢ်, နပၢ်ဖျါထီၣ် အအါကတၢ်က့ၢ်သၢဖျါၣ် လၢန အံၣ်ဒီးအါန့ၢ် တက့ၢ်သ့လီၤ. နကဘၣ်ဟံဃုာ်ဒီး –

- ပဒိၣ်က့ၢ်လီၤဆီ တဖျါၣ်. ဝံသးစူၤ ဟံသ့ၣ်ဟံသးလၢ တၢ်ကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါန့ၤလၢ နကဃုန့ၢ်တၢ်မၤစၢၤလၢ တီၤဖုၣ်က့ၢ်အက့ၢ်ခိၣ်အအိၣ် နမ့ၢ်အံၣ်ဒီးနမိလၢ တၢ်ကဆိ ကမိၣ်န့ၢ်တၢ်လၢ တၢ်ကဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤဖဲ က့ၢ်လီၤဆီ န့ၣ်တက့ၢ်.
- က့ၢ်လၢအအိၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတီၤတဖၣ် က ဟ့ၣ်တၢ်လၢအလီၢ်အိၣ်ဆူက့ၢ်ဖိတဖၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်မၤလီၤ န့ၢ်တၢ် တၢ်ဂၤအမဲာ်ညါဒီး တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢအလီၣ် ဘၣ်တဖၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤသ့ၣ်ညါဟံလၢ အဝဲအံၤကဟံဒီးဖျါ လၢ တၢ်ဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤ ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်လၢ ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဒီးစံၣ်ညါတံာ်တၢ်အအိၣ်လီၤ. နကြးဃုာ် ဃုန့ၢ် တၢ်မၤစၢၤလၢ တီၤဖုၣ်က့ၢ်အက့ၢ်ခိၣ်အအိၣ် နမ့ၢ်အံၣ်ဒီး န ဖိလၢ တၢ်ကဆိ ကမိၣ်န့ၢ်တၢ်လၢ တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတီၤ တၢ်ဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤ အဂီၢ်တက့ၢ်.
- တမ့ၢ်-လီၢ်ကဝီၤ အဂၤအဂၤ လၢပဒိၣ်အက့ၢ်တဖၣ်. ဝံ သးစူၤ ဟံဖျါထီၣ်နတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၢ်တဖၣ် လၢနဃုန့ၢ် တမ့ၢ်-လီၢ်ကဝီၤ တၢ်ဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤ(တဖၣ်) ဖဲလံာ်က ဘျဲပၤအံၤအခီၣ်ထံး (ဒီးလၢကဘျဲပၤ 7 အလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်) တက့ၢ်.

ယအံၣ်ဒီးချူတၢ်လီၤလၢယမိ ဒ်ပဒိၣ်က့ၢ်လၢ အပၢ်ဖျါလၢ မာ်ညါအသိး –

တၢ်ဃုထၢ ၁ က့ၢ်
Choice 1 school

တၢ်ဃုထၢ ၂ က့ၢ်
Choice 2 school

တၢ်ဃုထၢ ၃ က့ၢ်
Choice 3 school

ယန့ၢ်ဟံလၢ ယမိ တၢ်မ့ၢ်တက့ၢ်လိာ်အီၤဒီး တဒီးန့ၢ် ဘၣ်တၢ်လီၤ လၢက့ၢ်တဖျါၣ်ဒ်လၢထးအသိး. အဝဲ ပိာ်မ့ၢ်/ အဝဲပိာ်ခွဲ တၢ်ကဟံလီၤန့ၢ် တၢ်ဟံပနီၣ်လီၤ ဆီလၢ ကဝီၤက့ၢ် ဒ်တၢ်ကွဲးဟံဖျါဖဲ အဆၢဖိ **B**.

မိၢ်ပၢ် / ပုၤကူၣ်ထွဲတၢ် ဆးလီၤအမံၤ (Signature of parent/carer)

မ့ၢ်နံၤ (Date)

<input type="text"/>	<input type="text"/>	/	<input type="text"/>	<input type="text"/>	/	<input type="text"/>	<input type="text"/>	<input type="text"/>	<input type="text"/>
မ့ၢ်နံၤ			လါ			နံၣ်			

တီၤဖုၣ်က့ၢ် အက့ၢ်ခိၣ် ကဘၣ်မၤပုၤအဂီၢ် (Primary school principal use only)

Primary school principals may wish to include comments to assist secondary school principals make placement decisions. These comments should refer to the reasons given by parents and carers.

Signature of primary school principal

Date

<input type="text"/>	<input type="text"/>	/	<input type="text"/>	<input type="text"/>	/	<input type="text"/>	<input type="text"/>	<input type="text"/>	<input type="text"/>
day			month			year			

ထံလၢနမ့ၢ် ပတံထီၣ်တၢ်လီၤ လၢတမ့ၢ်နလီၢ်ကဝီၤ က့ၢ်တဖၣ် မၤပုၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဖဲ လာ်အံၤတက့ၢ်. နမ့ၢ်ပတံထီၣ်ထံလၢ က့ၢ်လီၤလီၤဆီဆီတဖၣ် အလီၢ် တအိၣ်လၢ နကဘၣ် မၤပုၤ အဆၢအဝဲအံၤဘၣ်, မ့တမ့ၢ် တီၤ လၢ အကဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် တဖၣ်လီၤ. အလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်, နဘျဲစဲ အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ ကဆီၣ် ထွဲစၢၤ နဃုထီၣ် လၢ တၢ်လီၤလၢ က့ၢ်တဖၣ်လၢတအိၣ်လၢ နလီၢ်ကဝီၤ ပုၤလီၤ လီၤ. ဆးကွဲးဆူ ကဘျဲပၤ 2 ဒီး 3 လၢနက သ့ၣ်ညါအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတက့ၢ်.

နတၢ်ဃုထၢ 1 အဆိကတၢ်က့ၢ်
Name of Choice 1 school

ဝံသးစူၤ ဟံဖျါနတၢ်ဂ့ၢ်အတက့ၢ်တဖၣ် လၢနဃုန့ၢ်တၢ်က ဟံလီၤန့ၢ်တၢ်လီၤဖဲက့ၢ်အံၤ (ဒုးဘၣ်ထွဲဆူက့ၢ်အံၤ လီၤတၢ် လီၤဆး တၢ်ဆးလီၤမံၤ နီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ဟံလီၤအီၤ) တက့ၢ်.

NSW စာတန်းစာမေးပွဲ: တက်ကြွစွာတက်ကြွသွား

C (အတန်းဆုံးဆုညွှန်း) C. (continued)

နတ်ယူထာ 2 အဆက်တက်ကို
Name of Choice 2 school

ဝဲးစူၤ ဟံးဖျါနတ်ဂုၤအတက်တဖၣ် လာနုယုနတ်ဂုၤ ဟံးလီၤနတ်ဂုၤလီၤဖဲကွဲအံၤ (ဒုးဘၣ်ထွဲဆူကွဲအံၤ လီၤတံၢ် လီၤဆဲး တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ နီၣ်ထီၣ်လာတၢ်ဟံးလီၤအံၤ) တက့ၢ်.

နတ်ယူထာ 3 အဆက်တက်ကို
Name of Choice 3 school

ဝဲးစူၤ ဟံးဖျါနတ်ဂုၤအတက်တဖၣ် လာနုယုနတ်ဂုၤ ဟံးလီၤနတ်ဂုၤလီၤဖဲကွဲအံၤ (ဒုးဘၣ်ထွဲဆူကွဲအံၤ လီၤတံၢ် လီၤဆဲး တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ နီၣ်ထီၣ်လာတၢ်ဟံးလီၤအံၤ) တက့ၢ်.

D - ကွဲလွာတၢ်ယုထာယး တၢ်ကွဲဘၣ် ကွဲ သ့အထီ (D. Academically selective school)

ယဆၢန့ၢ် ယပတံၢ်ထီၣ်လာ ကဒီးနတ်ဂုၤလီၤ ဖဲ ကွဲလွာတၢ်ယုထာယး တၢ်ကွဲဘၣ်ကွဲသ့အထီလီၤ. ယဖိကနုၣ်လီၤ ကွဲလွာတၢ်ယုထာယး တီၤထီၣ်တဖၣ် အတၢ်ဒီးစဲးလီၤ. I have submitted an application for placement in an academically selective school. My child will be sitting for the Selective High Schools test.

တံၢ်တၢ်ကွဲတၢ်ကွဲၤ နဖဲမ့ၢ်တ မၤန့ၢ် ဒီး ဒီးနတ်ဂုၤလီၤ ဖဲကွဲအံၤ/ ဖဲကွဲအံၤတဖၣ်, ဝဲးစူၤ မၤပုၤတၢ်ကွဲအံၤ အဆၢဖိ B , အဆၢဖိ C မ့တမ့ၢ် အဆၢဖိ E ဖဲလံာ်တက့ၢ်ဒီးအံၤ အပူၤတက့ၢ်.

E - တၢ်လီၤတၢ်လီၤ (E. Placement not required)

ယဟံးဂၢ်ဟံးကွဲၤလၢ ယဖိအံၤ တယုဒီးနတ်ဂုၤလီၤဖဲကွဲအံၤ NSW ပဒိၣ်ကွဲတဖၣ် လာဆူညါတနံၣ်အဂီၢ် ဘၣ်. ယဖိဘၣ်ဒီးနတ်ဂုၤဟံးဂၢ်ဟံးကွဲၤတၢ်လီၤတၢ်လီၤ ဖဲကွဲအံၤတဖၣ် အတၢ်ဒီးစဲးလီၤ. ဖိၣ်နီၣ်တၢ်ကွဲၤအတၢ်ဒီးစဲးလီၤ. ယဖိကထီၣ်ကွဲလၢ တၢ်ဟံးဖျါဒ်လာလံာ်အံၤလီၤ.*

I confirm that my child will not be seeking placement at a NSW Government school next year. I have read and understood the information about this submission including the collection of personal information. My child will be attending the following school.*

မိၢ်ပာ် / ပုၤကွဲထွဲတၢ် ဆဲးလီၤအမံၤ (Signature of parent/carer)

မ့ၢ်န့ၢ် (Date)

*တၢ်အုၣ်အသးလၢ တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤအံၤ အလီၤတ အိၣ်ဘၣ်ဆၣ် ကြးလၢ တၢ်ပတြၢၤအံၤလီၤ.

တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်ဘၣ်စး တၢ်ပၤပၤတၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤ (Privacy Statement)

နီၣ်ကစၢ်တၢ်ကွဲၤလၢ လာဘၣ်တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အံၤ ဖဲလံာ်အံၤ လၢအခိၣ်တီၢ်မ့ၢ်တဲာ် တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်ဘၣ်စး - တၢ်ဟံးလီၤဟံးကွဲၤ Year 7 ဖဲ NSW ပဒိၣ်ကွဲအံၤ ဘၣ်တၢ်ထီၣ်အံၤ လၢတၢ်ကွဲၤ Year 7 တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်တဖၣ် ဖဲ NSW ပဒိၣ်ကွဲတဖၣ် လၢအကဲထီၣ်သးအတၢ်ပညိၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤတံၢ်လၢလၢ လၢအဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအံၤ NSW Department of Education (the Department) အံၤ တၢ်ကုၤကွဲၤအံၤ, ဟံးဖျါထီၣ်အံၤ, ဒီးပၤပၤတၢ်ကွဲၤ လၢအလဲလၢဒီး NSW နီၣ်ကစၢ်တၢ်ကွဲၤတၢ်ကွဲၤသ့အသးန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤလၢလၢအံၤ အံၤလီၤတၢ်ကွဲၤအံၤအံၤ Department ဒ်သးကတုၤထီၣ်တီၢ်ဘးဒီး အတၢ်ကွဲထွဲမ့ၢ်ဒီးသးမ့ၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအၢၤ လၢကမုၢ်ဆူၣ်ဖျါ တၢ်ကွဲဘၣ်ကွဲသ့ ဒီးတၢ်ဒီးသးမံၤအံၤ အတၢ်ဘျုးသးအဖိလံာ်, ဒီးဒ်သးကတုၤထီၣ်တီၢ်ဘးဒီး တၢ်ထီၣ်တၢ်ကွဲၤဒီးတၢ်ဟံးဖျါထီၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ် လၢထံဖိကစၢ်ကီၢ် - ကီၢ်စဲၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်ထွဲထွဲ တၢ်အၢၣ်လီၤအံၤလီၤတဖၣ်အဖိလံာ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤပုၤတၢ်ကွဲၤဒီး တၢ်ဟံးထံနီၣ်ဖး ဒီးတၢ်သမံၤမံၤထံ ကွဲမိတၢ်မၤလီၤန့ၢ်တၢ်အစၢတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤအံၤ ဘၣ်သ့သ့ တၢ်ကမုၢ်ဆူၣ်ဖျါအံၤ NSW ကီၢ်စဲၣ် ဒီးထံဖိကစၢ်ပဒိၣ်ခၢ်စးကရၢတဖၣ် ဒီးတၢ်ကရၢကရီၤအၢၤတဖၣ် လၢတၢ်ပညိၣ်လၢထးတဖၣ်အဂီၢ် ဒီးဒ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်စိ မ့တမ့ၢ် တၢ်လိၣ်ဘၣ်အံၤ ဒီးဖျါတၢ်ဘျုးသးအသးန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤအံၤ တၢ်ကမုၢ်ဆူၣ်ဖျါအံၤ ဖဲအိၣ်လဲၤထီၣ်န့ၢ်တၢ်ထီၣ်တၢ်ကွဲၤလၢတၢ်ကွဲၤအံၤအံၤန့ၢ်လီၤ. န့ၢ်န့ၢ်ဘၣ် မ့တမ့ၢ် မၤဘၣ်ကွဲၤ တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤ ဒီးဖျါ တၢ်ဆဲးကွဲၤန့ၢ်အံၤအံၤန့ၢ်လီၤ. န့ၢ်န့ၢ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ကုၤကွဲၤအံၤဘၣ်စး တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤလၢ တၢ်ထီၣ်တၢ်ကွဲၤအံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်စူးကၢ်အံၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အံၤဒ်လဲၣ်အဖိခိၣ်န့ၢ်, န့ၢ်န့ၢ်ဆဲးကွဲၤကွဲၤန့ၢ်လီၤ.

န့ၢ်န့ၢ်လၢလၢ န့ၢ်န့ၢ်ထီၣ် တၢ်ဂုၤတၢ်ကွဲၤလၢတၢ်ကွဲၤအံၤအံၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤကအိၣ်ဒီး တၢ်ဒ်ဘၣ်မၤဟ့ၤ န့ၢ်န့ၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်ဆၢတံၢ်, ကွဲအတၢ်အိၣ်ယၢတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်တုၤထီၣ်တီၢ်ဘးဒီးန့ၢ် တၢ်ကွဲဘၣ်ကွဲသ့အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်သ့အံၤန့ၢ်လီၤ.


ဆူညါတၢ်ကွဲၤဘၣ်စး တၢ်ထီၣ်တၢ်ကွဲၤဖဲအံၤအံၤ တၢ်ဆဲးလီၤဟံးအမံၤဖဲ NSW ပဒိၣ်ကွဲဖျါ, ဒီးပဒိၣ်အနုၣ်နီၣ်ကစၢ်တၢ်ကွဲၤဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၢ်, တၢ်ဒီးန့ၢ်အံၤသ့ဖဲ Department ဟံးယဲၤသ့ မ့တမ့ၢ် လၢန့ၢ်န့ၢ်လီၤ. န့ၢ်န့ၢ်ဘၣ် Department တၢ်ဘၣ်ဘၣ်ညါဘၣ်စး တၢ်ထီၣ်တၢ်ကွဲၤအံၤအံၤန့ၢ်လီၤ. အလံာ်ဒ်ဘၣ်ဖဲ <https://education.nsw.gov.au/content/dam/main-education/about-us/rights-and-accountability/media/documents/privacy/collection-notice.pdf> သ့န့ၢ်လီၤ.

ကွဲမိတဖၣ်လၢအဆဲးအံၤ ဆဲးလီၤအမံၤလၢပဒိၣ်တီၤတဖၣ်ကွဲ တဖၣ်, ဝဲးစူၤဆူၤကဒါကွဲလံာ်တက့ၢ်ဒီးဆူ န့ၢ်အတီၤဖျါကွဲတက့ၢ်. ကွဲမိတဖၣ်လၢအတဆဲးလီၤအမံၤလၢ ပဒိၣ်တီၤတဖၣ်ကွဲတဖၣ်, ဝဲးစူၤဆူၤကဒါကွဲလံာ်တက့ၢ်ဒီးဆူ ဆူ တၢ်သိၣ်လိၣ်ပတံၢ်တပတံၢ် ပဒိၣ်အကွဲလၢ န့ၢ်န့ၢ်သးအဆိကတၢ် လၢန့ၢ်ဆဲးလီၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဟံးဖျါဘၣ်စးတၢ်သးစဲးလံာ် ကဘၣ်တၢ်ဆူၤကဒါကွဲၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆူၤလၢအဆၢကတီၢ်လၢန့ၢ်တက့ၢ်.



ပသုဉ်ညါတ်ပနီဉ်ပုထူလံဖဲခဲလက်အလီအကျဲဒီးဟ့ဉ် တ်ယူးယီဆူအထံအကီန့ဉ်လီၤ.

Say hello

-  @NSWDepartmentofEducation
 -  @NSWEducation
 -  @NSWEducation
- education.nsw.gov.au

© 2023 NSW Department of Education
GPO Box 33, Sydney NSW 2001 Australia
Phone: 1300 679 332

